

ISSN1004-4663

CN51-1201/R



QK1915470

CHINESE

HEALTH SERVICE MANAGEMENT

中国卫生事业管理

中文核心期刊

2019.04

中国期刊全文数据库全文收录期刊
中文科技期刊数据库收录期刊
万方数据—数字化期刊群全文上网
中国生物医学文献数据库收录
国家哲学社会科学学术期刊数据库收录
超星期刊域出版平台数据库收录

ISSN 1004-4663



04>

9 771004 466192



万方数据

中国卫生事业管理

CHINESE HEALTH SERVICE MANAGEMENT

月刊 1985 年创刊 第 36 卷 2019 年 4 月

主管
四川省卫生健康委员会

主办
四川省卫生健康委员会

协办单位
成都中医药大学附属医院
德阳市人民医院
成都大学附属医院
宜宾市第一人民医院

名誉主编
殷大奎 曹泽毅 卓凯星

主编
余曙光

副主编
李为民

总发行人、社长
余成浩

编辑部主任
刘书文

编辑
郭秀梅 饶朝龙 潘校琦
杨 练 屈 伟 贾 睿 李 苑

英文编辑
谭 婧

编委
马 骁 方文均 方 勇
毛 萌 毛正中 王禄生
付 华 任建新 刘兴柱
吕玉波 孙 涛 朱士俊
李有柱 陈拥军 陈安民
陈志兴 周学东 易学明
林琦远 林曙光 钟 森
罗五金 范 兵 范关荣
姚大力 赵文清 周京国
郝 模 饶克勤 高 宁
高建民 耿仁文 黄从新
景 琳 廖 斌 蔡仁华
雷跃昌 樊晋川 樊均明
戴建平 唐刘红 赵 聪

本刊版权归中国卫生事业管理杂志社所有
本刊所发表作品,不代表本编委会和编辑部观点,如有印刷质量问题,请向本刊发行部调换

目次

探索与改革	
东莞市医疗卫生体制改革现状及发展建议——以深圳罗湖为鉴	刘海兰 何胜红 雷光和等(241)
新时期国家卫生服务调查与历次的比较研究	林 晓 谢学勤 郝元涛(244)
大型公立医院网络营销能力评价指标体系的构建研究	张景岚 何志萍 胡锦涛等(248)
医院管理	
新医改形势下患者就医体验影响因素探讨	张向阳 赵红梅 刘 盈等(251)
新时代和谐医患关系建立机制探讨	王 林(255)
卫生行政管理	
我国医疗卫生标准管理的现状研究	吕兰婷 张子墨(258)
基于 DEA 和 RSR 的我国基层医疗卫生机构服务效率评价	张怡青 王高玲(261)
药事管理	
健康知识对于高血压患者用药依从性的影响分析	沈 美 李 艳 刘 斌等(266)
卫生法制	
患者知情同意权的内部冲突及其边界	梅春英 刘健康(269)
我国推行强制社会医疗保险的法理基础	李 烁 徐喜荣(272)

编辑出版
中国卫生事业管理杂志社

电 话
(028)86126443 86110812 86138809
E-mail:wssyglgj@sina.com

地 址
四川省成都市下汪家拐街19号

邮政编码
610041

发 行
四川省报刊发行局

发行范围
国内公开发行业

邮发代号
62—66

印 刷
四川煤田地质制图印刷厂

出版日期
2019年4月

国际标准刊号
ISSN1004—4663

国内统一刊号
CN51—1201/R

广告经营许可证
5100004000361

定 价
10.00元

Sponsor
Ministry of Health of the P. R. China
Editor Publishing House of Chinese
Heath Service Management

Tel
(028)86126443 86110812 86138809
E-mail:wssyglgj@sina.com

Address
19 Xia Wangjiaguaist, Chengdu, Sichuan, P.
R. C

Post Code
610041

Domesitic
China Local Post Office P. O. Code 62—
66

Periodical Registration
ISSN1004—4663
CN51—1201/R

Price
RMB 10.00 Percopy

Publication Date
April. 2019

农村卫生管理

乡镇卫生院卫生人员工作压力、职业倦怠和离职意愿的关系研究 ……
…… 赵世超 王京浩 王 幡等(276)

山东省农村居民对村卫生室医疗服务的满意度及其影响因素研究 ……
…… 马东平 尹文强 宋春燕等(280)

医学教育与科研管理

农村订单定向医学本科生课程设置需求研究 ……
…… 李伟明 袁 丹 陈越超等(283)

法医院前急救体系和全科人才培养对我国全科医生急诊教育的启示 ……
…… 张 丹 陈晓迎 刘景仑等(286)

社会医学

生活应激源对大学生抑郁的影响:心理资本和应对方式的链式中介 ……
…… 程利娜 黄存良 郑林科(289)

浙江省初产妇孕晚期社会资本现状及与身心健康的相关分析 ……
…… 周 驰 陈奕伽 翁 嘉等(293)

新疆牧业地区失能老年人居家非正式照护时间分析 ……
…… 马文娟 王玉环 黄 伟等(297)

公共卫生管理

京沪妇女保健领域协调与激励机制健全程度分析 ……
…… 陈 菲 李程跃 李 力等(300)

初析京沪妇女保健管理运行机制的完善程度 ……
…… 李 力 李程跃 周庆誉等(303)

基于研究者视角的京沪妇女保健效果比较 ……
…… 李程跃 于明珠 徐天强等(308)

其它

美、日、英三国养老机构服务质量评估标准比较研究 ……
…… 唐 健 鞠 梅 彭 钢(313)

全科医学研究中的社会网络视角及启示 ……
…… 邓利虹 杜 军 柯 雄等(317)

CHINESE HEALTH SERVICE MANAGEMENT

VOL. 36 NO. 4, 2019 CONTENTS IN BRIEF

Studying on The Status of Health – Care System Reform in Dongguan and Suggestions on Its Development.	
.....	LIU Hai – lan , et al. (241)
A Comparative Study of National Health Service Survey and Previous Studies in the New Era.	LIN Xiao , et al. (244)
Studying on The Construction of Evaluation Index System of Network Marketing Ability in General Public Hospitals.	
.....	ZHANG Jinglan , et al. (248)
Discussion on the Influencing Factors of Patients’ Medical Experience under the New Medical Reform Situation.	
.....	ZHANG Xiang – yang , et al. (251)
Discussing the Establishment Mechanism of Harmonious Doctor – patient Relationship in New Era.	WANG Lin. (255)
Studying on The Status of Medical and Health Standard Management in China.	LV Lan – ting , et al. (258)
Evaluating The Service Efficiency of China’s Grass – roots Medical and Health Institutions Based on DEA and RSR Methods.	
.....	ZHANG Yi – qing , et al. (261)
Analysis of the Influence of Health Knowledge on Drug Compliance in Patients with Hypertension.	SHEN Mei , et al. (266)
Studying on the Internal Conflict and Border of Patients’ Right of Informed Consent.	MEI Chun – ying , et al. (269)
The Legal Basic of Enforcement of Social Health Insurance in China.	LI Shuo , et al. (272)
Study on The Relationship between Job stress, Job Burnout and Turnover Intention of Health Technicians in Township Hospitals.	
.....	ZHAO Shi – chao , et al. (276)
Study on the Satisfaction of Rural Residents in Medical Service in Village Clinics and Its Influencing Factors in Shandong Province.	
.....	MA Dong – ping , et al. (280)
Studying on The Demand of Curriculum of Rural – Oriented Medical College Students.	LI Wei – ming , et al. (283)
Enlightenment from Pre – hospital First Aid System and General Medical Talents Training in France on Emergency Clinic Education of General Practitioners in China.	
.....	Zhang Dan , et al. (286)
Studying on The Effect of Life Stress on College Students’ Depression Mediated by Psychological Capital and Coping Style.	
.....	CHENG Li – na , et al. (289)
Analyzing The Correlation of Social Capital Status and Physical and Mental Health of Primiparas in Third Trimesters in Zhejiang.	
.....	ZHOU Chi , et al. (293)
Analyzing The Informal Care Time of Home – Based Disabled Elderly in Pastoral Areas of Xinjiang.	
.....	MA Wen – juan , et al. (297)
Analysis of Degree of Soundness of Coordination and Incentive Mechanism of Maternal Care between Beijing and Shanghai.	
.....	CHEN Fei , et al. (300)
A Comprehensive Analysis of the Operation Mechanism of Maternal Health Care Management in Beijing and Shanghai.	
.....	LI Li , et al. (303)
Comparison of the Effects of the Maternal Health Care between Beijing and Shanghai from the Perspective of Researchers.	
.....	LI Cheng yue , et al. (308)
A Comparative Study on Standards of Pension Agencies Service Quality in the United States, Japan and the United Kingdom.	
.....	TANG Jian , et al. (313)
Discussing The Research of General Medicine in View of Social Network and Enlightenment from It.	
.....	DENG Li – hong , et al. (317)



中国卫生事业管理 杂志 编辑部电话: (028) 86126443 86110812 86138809 62109790

地址: 成都市青羊区下汪家拐街19号 邮编: 610041

网址: www.wssygl.com

广告许可证: 5100004000361

E-mail: wssyglgj@sina.com

万方数据